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Lukonina, Mats Bohman, Tomas Vesterlin, Emil Hagman, Jenny 
Asmundsson, Helena Meier, Lena Dahlstedt, Liselotte Lexén 

 

Utses att justera Khashayar Farmanbar  
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 6 oktober 2014 
Anslaget sätts upp 9 oktober 2014 
Anslaget tas ned 31 oktober 2014 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 
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§ 183 Dnr KFKS 2014/019 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSSU 2014-09-16 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Bostadsforum bjuder in 23 september 2014 
Industribuller - ett fortsatt hinder för 
bostadsbyggande?  
Sista anmälningsdag senast 17 september 

 

Anmälningar KSAU 2014-09-23 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

SKLs internationella dag 21 januari 2015  
  

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:32  
Budgetförutsättningar 2014-2017 

 

Cirkulär 14:34 
Ang skärpta behörighetsregler för lärare och 
förskollärare 

 

KSL – Översyn av samverkansavtal och gemensam 
programpeng –GG 2.0 

Hanteras av UBN 

  

Övrigt 
 

Volontärtidning nr 15 2014 Nanette Büsgen 
AB Vårljus, dagordning 13 juni 2014  
AB Vårljus, protokoll 4 2014  
Föreningsrådet i Älta, protokoll 6 maj 2014  
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Södertörns brandförsvarsförbund, kallelse 5 
september 2014 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, protokoll 5 
september 2014 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, medverkan i 
Västmanland 

 

Styrelseprotokoll Nysätra Fastighets AB Johanna Magnusson 
Delegationsbeslut - Beslutsattestanter och ersättare 
för social- och äldrenämnden 

Anders Fredriksson 

Delegationsbeslut – Tillförordnande av bygglovchef 
11-25 juli 2014 

Kristina Petterqvist 

Delegationsbeslut – Tillförordnande av bygglovchef 
28 juli -1 augusti 2014 

Kristina Petterqvist 

Kultur och fritid för alla – tips för dig som behöver 
extra stöd – endast pappersex på mötet 

Nacka kommun, Haninge 
kommun, Nynäshamn kommun, 
Tyresö kommun, Värmdö kommun 

 

Anmälningar KS 2014-10-06 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2014-09-02, KSSU 2014-
09-16 KSAU och KSVU 2014-09-23 

 

 
- - - - - 
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§ 184 Dnr KFKS 2014/009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2014-09-02 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut Bergs oljehamn Mats Gerdau, kommunstyrelsens 

ordförande 
Delegationsbeslut mark- och exploatering, 
sep lista 

Ulf Crichton, mark- och exploateringschef 

Delegationsbeslut mark- och exploateringsenheten 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2014-09-16 

Ärende Beslutsfattare 
Fullmakt P 1568-14 Överklagande Stadsdirektören Lena Dahlstedt 
Delegationsbeslut mark- och exploatering, 
separat lista 

Mark- och exploateringschef Ulf Crichton 

Delegationsbeslut mark- och exploateringsenheten 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
20140812 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 21:1 
20140812 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 22:1 
20140812 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 45:2 
20140812 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 74:3 
20140812 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 87:1 
20140812 22 Avtal 

fastighetsreglering 
9528 Älgö 51:4 

20140819 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 91:2 
20140819 21 Servitutsavtal 9528 Älgö 51:3 
20140819 27 Anstånd med betalning 

av gatukostnads-
ersättning 

9528 Älgö 65:3 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
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Delegationsbeslut KSVU 2014-09-23 

Ärende Beslutsfattare 
Förändring av beslutsattestanter 2014 inom 
produktionsområde Välfärd samhällsservice 

Anette Böe 

Förändring av beslutsattestanter 2014 inom 
produktionsområde Välfärd skola 

Einar Fransson 

 
 
- - - - - 
 
 
  

20140819 21 Servitutsavtal 9183 Barnhemsvägen Sicklaön 40:13 
20140819 21 Servitutsavtal 9183 Barnhemsvägen Sicklaön 40:13 
20140819 21 Servitutsavtal 9183 Barnhemsvägen Sicklaön 40:13 
20140819 21 Servitutsavtal 9183 Barnhemsvägen Sicklaön 40:13 
20140819 21 Servitutsavtal 9183 Barnhemsvägen Sicklaön 40:13 
20140819 21 Servitutsavtal 9183 Barnhemsvägen Sicklaön 40:13 
20140827 21 Nyttjanderättsavtal 9409 Vikingshillsv.  
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§ 185 Dnr KFKS 2014/769-311 

Avtal med Kåktorps fastighetsägareförening om 
kommunalt övertagande av huvudmannaskap för gator 
och allmänna platser inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget avtal med Kåktorps 
fastighetsägareförening om att kommunen ska ta över huvudmannaskapet för gator och 
allmänna platser inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo. 
 

Ärende 
Kåktorps fastighetsägareförening består av 129 fastigheter och har agerat huvudman för 
allmänna anläggningar inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo. Föreningen har internt 
ifrågasatts och oklarheter har upptäckts om dess status vilket lett till att föreningen inte 
längre är kapabel att sköta åtagandena. Området regleras idag endast av en äldre 
styckningsplan. 
 
För att säkerställa att gatorna och de allmänna platser som idag underhålls av förening även 
i framtiden underhålls föreslår tekniska nämnden att ett avtal upprättas mellan kommunen 
och föreningen. Avtalet ska medge ett kommunalt övertagande av gator och allmänna 
platser inom området i avvaktan på detaljplaneläggning med kommunalt huvudmannaskap.  
 
Vägenheten har på tekniska nämndens uppdrag besiktigat föreningens vägar samt tagit 
fram kostnadsbedömningar för aktuella åtgärder. Vägenheten har även tagit fram en 
prognos för framtida driftskostnader som kommer att belasta tekniska nämnden.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 184 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2014 
Tekniska nämnden den 26 augusti 2014 § 134 
Bilaga 1 Karta 
Bilaga 2 Avtalsförslag 
Bilaga 3 Besked från planenheten 
Bilaga 4 Åtgärdslista 
Bilaga 5 Besiktningsprotokoll 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 184 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget avtal med Kåktorps 
fastighetsägareförening om att kommunen ska ta över huvudmannaskapet för gator och 
allmänna platser inom fastigheten Tollare 1:3 i Boo. 

Beslut i tekniska nämnden den 26 augusti 2014 § 134 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att ingå förslaget avtal, 
tjänsteskrivelsens bilaga 1, där kommunen övertar ansvaret för gator och allmänna platser 
som tidigare hanterats av Kåktorps fastighetsägareförening. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 186 Dnr KFKS 2014/658-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Älta 
37:37, Storkällans väg 8, Älta 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:37 till 
51 000 kr/ år att gälla fr.o.m den 1 januari 2016 och under kommande 10-
årsperiod.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
1 270 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.   

 

Ärende 
Fastigheten Älta 37:37, Storkällans väg 8, Älta, är upplåten med tomträtt sedan 1976. 
Omregleringstidpunkten är 1 januari 2016. Tomträttsavgälden föreslås för fastigheten Älta 
37:37 att höjas från 25 500 kr/år till 51 000 kr/år. 
Tomträttshavaren föreslås erbjudas att friköpa tomträtten för 1 270 000 kr.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 185 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 4 september 2014 
Bilaga 1 Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 185 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:37 till 
51 000 kr/ år att gälla fr.o.m den 1 januari 2016 och under kommande 10-
årsperiod.  

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
1 270 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.   
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till punkt 
1 och avslag på punkt 2. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus och Rolf Wastesons yrkande 
gällande punkt 1. 
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande gällande punkt 2 beslutade kommunstyrelsen i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har konsekvent motsatt sig att den kommunala marken inom 
verksamhetsområdena i Nacka säljs ut. Genom tomträtten har kommunen en rådighet över 
marken som man förlorar om, den säjs. Detta kan vara viktigt på lång sikt när behov av 
mark ser annorlunda ut och kommunen kan ha ett behov av marken för andra ändamål, t 
ex bostäder. Därför motsätter vi oss att beslutet innehåller en klausul om att 
tomträttsinnehavaren erbjuds att köpa fastigheten.” 
 
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2014/640-730 

Uppföljning av den kulturpolitiska programförklaringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar uppföljningen av den kulturpolitiska programförklar-
ingen till protokollet. 

 
2. Kulturnämnden får i uppdrag att göra en aktualitetsprövning av den kulturpolitiska 

programförklaringen under 2015, i syfte att kommunfullmäktige ska kunna ta ställ-
ning till ett reviderat förslag under första halvåret 2016. 

 

Ärende 
Kommunfullmäktige antog i november 2000 en kulturpolitisk programförklaring, som ska 
bidra till att ett kulturellt perspektiv läggs på samtliga verksamheter i kommunen. Kultur-
nämnden har ansvar för att följa upp den kulturpolitiska programförklaringen.  
 
Kulturnämnden har under 2014 gjort en sådan uppföljning. Samtliga nämnder har redo-
visat hur programförklaringens innehåll påverkar respektive nämnds verksamhet. 
 
Den kulturpolitiska programförklaringen är avsedd att vara ett levande dokument och att 
det är naturligt att nämndernas redovisningar skiljer sig åt. Uppföljningen visar att den 
kulturpolitiska programförklaringen är ett fungerande styrdokument. Det är dock ett antal 
år sedan den antogs och det bör ske en aktualitetsprövning. Aspekter att belysa är till 
exempel det som miljö- och stadsbyggnadsnämnden anför om den av kommunfullmäktige 
antagna kulturmiljöprogram och utbildningsnämndens redovisning av hur kulturpolitiska 
frågor styr utbildningsväsendet. Den omfattande utvecklingen med att bygga stad på västra 
Sicklaön innehåller även utmaningar som kan antas påverka den kulturpolitiska 
programförklaringen och hur den kan användas som styrdokument i det arbetet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 116 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 september 2014 
Den kulturpolitiska programförklaringen 
Kulturnämndens beslut den 13 maj 2014, § 26 
Yttranden från nämnderna 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 116 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige noterar uppföljningen av den kulturpolitiska programförklar-
ingen till protokollet. 

2. Kulturnämnden får i uppdrag att göra en aktualitetsprövning av den kulturpolitiska 
programförklaringen under 2015, i syfte att kommunfullmäktige ska kunna ta ställ-
ning till ett reviderat förslag under första halvåret 2016. 

Ordförandebeslut – arbets- och företagsnämnden den 8 maj 2014 
Arbets- och företagsnämnden lämnar yttrande över nämndens och enhetens tillämpning av 
den kulturpolitiska programförklaringen i enlighet med arbets- och företagsenhetens 
tjänsteskrivelse den 8 maj 2014. 
 
Detta beslut fattas av arbets- och företagsnämndens ordförande med stöd av 6 kap 36 § 
kommunallagen och punkten 4.1 A i arbets- och företagsnämndens delegationsordning. 

Beslut i kulturnämnden den 13 maj 2014 § 26 
Kulturnämnden noterar redovisningen till kommunfullmäktige till protokollet 

Beslut i tekniska nämnden den 18 april 2014 § 66 
Nämnden beslutar i enlighet med park- och naturenhetens förslag till yttrande. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 2 april 2014 § 81 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutar skicka denna tjänsteskrivelse till kulturnämnden 
som redovisning av hur nämnden tillämpar den ”Kulturpolitiska programförklaringen”. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 mars 2014 § 34 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tillstyrker att den kulturpolitiska programförklaringen 
byter benämning till kulturpolitiskt program. Arbetsutskottet anser också att en djupare 
översyn bör göras vid inledningen av kommande mandatperiod.  
  
2. Som svar på remissen noterar arbetsutskottet följande för egen del. Den kulturpolitiska 
programförklaringen är ett styrdokument som kommunstyrelsen omsätter såväl i 
samhällsplaneringen och fastighetsförvaltningen som i den kommunala produktionen av 
välfärdstjänster. Den är en ingrediens bland flera som ingår i underlag/fakta som ska vägas 
in i beslutsunderlag.  
 
Dessa beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
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Beslut i social- och äldrenämnden den 25 mars 2014 
Social- och äldrenämnden noterar informationen till protokollet. 

Beslut i utbildningsnämnden den 13 mars 2014 § 19 
Utbildningsnämnden noterar kultur- och utbildningsenhetens uppföljning av den 
kulturpolitiska programförklaringen. 

Beslut i kulturnämnden den 12 mars 2014 § 19 
Kulturnämnden beslutar att Kultur- och utbildningsenhetens förslag till översyn av Nackas 
kulturpolitiska programförklaring med nedanstående tillägg sändes på remiss till kommun-
styrelsen, fritidsnämnden, arbets- och företagarnämnden, tekniska nämnden, social- och 
äldre nämnden, utbildningsnämnden, naturreservatsnämnden och miljö- och stadsbygg-
nadsnämnden för synpunkter. Nämnderna ska lämna sina synpunkter senast den 25 april 
2014. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 12 mars 2014 §16 
Naturreservatsnämnden antar förslag till yttrande till kulturnämnden beträffande 
uppföljning 2013 av kommunens kulturpolitiska programförklaring. 
Naturreservatsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

Beslut i fritidsnämnden den 12 februari 2014 § 16 
Fritidsnämnden beslutar att lämna idrotts- och fritidsenhetens förslag till yttrande över 
tillämpningen av den kulturpolitiska programförklaringen inom fritidsnämndens 
ansvarsområde till kulturnämnden. 
 

Yrkande 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet tror på kulturens kraft att förändra ett samhälle i grunden. Den kulturpolitik 
som förs driver samhällsutvecklingen, vilket klimat vi har oss människor emellan, vilka 
värderingar vi för vidare och vilka attityder som är ok. Vi tror att den förda kulturpolitiken 
framöver kommer att vara avgörande för t ex den nödvändiga omställningen av 
samhällsstrukturer och våra konsumtionsmönster, som är en del av att klara 
klimatutmaningen. Därför är det viktigt att det finns ett brett kulturutbud som främjar 
medborgarna till ett innovativt och kreativt tänkande som bl. a är förutsättningar för att 
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utvecklas som självständigt och skapande samhällsmedborgare. Vilket kommer att krävas 
för att ställa om samhället till ett grönt sådant. 
Kultur, kulturkonsumtion och kulturutövande är en drivande kraft för ett själsligt, 
ekonomiskt och ekologiskt hållbart samhälle. Därför är det viktigt att politiken sätter upp 
mål och visioner som är framåtsyftande. I en kulturpolitisk programförklaring kan vi inte 
bortse från klimatfrågan. Allt hänger ihop och om Nacka kommuns partier menar allvar 
med uppsatta klimatmål både de nationella och de mål som kommunen har satt upp måste 
det synas även i en kulturpolitisk programförklaring.” 
 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2011/175-609 

Barnperspektiv i alla beslut 
Motion den 25 mars 2011 av Rolf Wasteson (V) och Agneta Johansson(V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att det pågår aktivt arbete för att förstärka 
kompetensen kring barns rättigheter och villkor i kommunens verksamheter. 

2. Kommunfullmäktige noterar att det finns planerade utbildningsinsatser för att 
förstärka kompetensen kring barnperspektivet. 

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för att förtydliga barnperspektivet 
i kommunala beslut. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att intentionerna med denna motion är tillgodosedda. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår ett utvecklat arbete i kommunen angående kunskap och utbildning 
om barn och deras uppväxtvillkor. De föreslår också att Nacka kommun beslutar att inför 
varje beslut värdera dem ur ett barnperspektiv.  
 
Förslagen i motionen har beretts av utbildningsnämnden och social- och äldrenämnden. 
Bedömningen är att kommunen arbetar aktivt med att förtydliga barnkonventionens 
intentioner. Arbetet har förstärkts ytterligare genom projektet Barns och ungdomars rättigheter. 
I samband med detta kommer bland annat ett antal utbildningsinsatser att genomföras. 
Redogörelse från ett antal enheter visar också på att det aktivt pågår arbete för att 
kontinuerligt ha med barnperspektiv i bedömning och beslutsfattande. Det pågår också 
arbete med att tydligare lyfta fram barnperspektivet i kommunens årsredovisning. Det finns 
också inplanerade utbildningsinsatser för att förtydliga barnperspektivet i kommunens 
tjänsteskrivelser.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 120 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 augusti 2014 
Bilaga 1 Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 46 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 284 
Bilaga 3 Planerings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 8 mars 2012 
Bilaga 4 Tjänsteskrivelse kultur- och utbildningsenheten 1 sep 2011 (KFKS 2011/175-609). 
Bilaga 5 Motion  
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Ärendet tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 120 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige noterar att det pågår aktivt arbete för att förstärka 
kompetensen kring barns rättigheter och villkor i kommunens verksamheter. 

2. Kommunfullmäktige noterar att det finns planerade utbildningsinsatser för att 
förstärka kompetensen kring barnperspektivet. 

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete för att förtydliga barnperspektivet 
i kommunala beslut. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att motionen med dessa noteringar är 
färdigbehandlad. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 27 mars 2014 § 46 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige notera nämndens redovisning av 
hur den beaktar barnperspektivet i sitt arbete. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 december 2011 § 284 
Ärendet återremitterades för att kompletteras med en beskrivning av social- och 
äldrenämndens sätt att beakta barnperspektivet i sitt arbete. 
 

Yrkanden 
Stefan Saläng (FP) yrkade följande ändring i 4:e punkten. 
 
”Kommunfullmäktige beslutar att intentionerna med denna motion är tillgodosedda.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag gällande punkterna 1-3. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Stefan Salängs yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
 ”Vänsterpartiets motion pekade på en brist i Nacka kommuns hantering av barnperspektiv 
på beslut - Nacka agerade inte i enlighet med FN:s barnkonvention. Mot den bakgrunden 
var det konsekvent att förvaltningen föreslog att motionen skulle bifallas. Något sådant 
kunde dock den moderatledda Alliansmajoriteten inte tänka sig. Därför återremitterades 
motionen och begravdes i tre år i pappershögarna. Under den tiden gjordes ett antal 
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åtgärder i motionens anda och majoriteten antog i sin budget att barnperspektiv ska beaktas 
i alla beslut. Så nu är det ofarligt att låta motionen komma till slutlig behandling. I praktiken 
är motionen alltså bifallen, något som vi ser med stor tillfredsställelse på. Inte främst för att 
få en motion bifallen utan för att frågan om barnperspektivet är så viktig.” 
 
- - - - - 
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§ 189 Dnr KFKS 2014/276-007 

Fördelning av kostnader för gator respektive VA-
anläggningar 
Motion den 17 mars 2014 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att de i motionen efterfrågade generella riktlinjerna för 
fördelning av kostnader redan beslutats av tekniska nämnden. Kommunfullmäktige noterar 
vidare att det inom tjänstemannaorganisationen pågår ett arbete för att förbättra spårbarhet 
i fakturaunderlag och fördelning av kostnader mellan vatten och avlopp, gata samt övriga 
utgifter i projekten. Förslagen i motionen föranleder därmed inte några ytterligare åtgärder 
och motionen får anses färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Ärendet handlar om hur kostnader ska fördelas när kommunen vid ett och samma tillfälle 
bygger ut vatten och avlopp och gata. Motionären yrkar att det ska tas fram generella 
dokumenterade riktlinjer för hur avgifter ska fördelas mellan vatten, avlopp, gata samt 
övriga utgifter i projekten samt att underlagen ska ligga till grund för fördelning av utgifter 
mellan olika utgiftsslag kopplat till varje faktura. 
 
I dag finns det generella riktlinjer för hur kostnader ska fördelas mellan vatten, avlopp och 
gata, som har antagits av tekniska nämnden. När ett stadsbyggnadsprojekt startar bestäms 
en kostnadsfördelning mellan de olika kostnadsslagen. Detta baseras på kalkyler som tas 
fram i samband med projektering där detta specificeras utifrån mängdförteckningar hur 
mycket varje del, vatten, avlopp och gata kommer att kosta. Varje faktura konteras utifrån 
den fördelning som projektledaren tagit fram när projektet startade. Det som har 
identifierats som ett förbättringsområde är dokumentationen av underlaget som ligger till 
grund för fördelningen i det enskilda projektet. Ett arbete pågår inom 
tjänstemannaorganisationen för att förbättra det. Arbetet förväntas slutföras under 2014. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 september 2014 
Tekniska nämnden den 10 juni 2014 
Tjänsteskrivelse till tekniska nämnden den 28/5 2014 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 121 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige konstaterar att de i motionen efterfrågade generella riktlinjerna för 
fördelning av kostnader redan beslutats av tekniska nämnden. Kommunfullmäktige noterar 
vidare att det inom tjänstemannaorganisationen pågår ett arbete för att förbättra spårbarhet 
i fakturaunderlag och fördelning av kostnader mellan vatten och avlopp, gata samt övriga 
utgifter i projekten. Förslagen i motionen föranleder därmed inte några ytterligare åtgärder 
och motionen får anses färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 10 juni 2014 § 117 
Tekniska nämnden föreslår att kommunstyrelsen beslutar att exploateringsenheten tar fram 
en dokumentmall för fördelning av kostnader i samband med projektstart i 
stadsbyggnadsprojekt samt att samtliga fakturor avseende ändringar och tillägg, ÄTA-
fakturor, konteras med en unik aktivitetskod. Förändringen ska vara genomförd under 
2014. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 22 (39) 
 6 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 190 Dnr KFKS 2013/20-251 

Avtal med Stiftelsen Stockholms Studentbostäder för 
markåtkomst till Tvärbanan 
Stadsbyggnadsprojekt 9227, fastigheten Sicklaön 83:32 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslaget avtal med Stiftelsen Stockholms Studentbostäder 
för markåtkomst till Tvärbanan. 
 

Ärende 
Ett avtal har upprättats mellan kommunen och Stiftelsen Stockholms Studentbostäder 
(SSSB) med anledning av utbyggnaden av Tvärbanan. Avtalet reglerar ansvar och kostnader 
för rivning av del av Hus 20 (del av en paviljongbyggnad för studentbostäder längs 
Värmdövägen) samt vissa övriga frågor som berör studentlägenheterna vid Uddvägen. 
Avtalet med SSSB är en del av den förhandling som kommunen genomför för åtkomst av 
mark till Tvärbanan.  
 
Budget för stadsbyggnadsprojektet Tvärbanan är 50 miljoner kronor och beslutad i 
kommunfullmäktige. Ersättningen till SSSB för rivning av del av Hus 20, utebliven hyra, 
flytt av förråd/soputrymmen m m ingår i den beslutade budgeten. 
 

Handlingar i ärendet 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 27 september 2014 
Avtal med Stiftelsen Stockholms Studentbostäder för markåtkomst till Tvärbanan 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 188 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 188 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med mark- och exploateringsenhetens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
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”Vänsterpartiet är nöjda med att Tvärbanan dras fram till Nacka och ansluts till bussar och 
Saltsjöbanan. Den lösning som nu kommer att genomföras är dock inte den allra bästa. 
Banans dragning är krokig och medför att en länga studentbostäder måste rivas. 
Vänsterpartiet har länge förespråkat att Tvärbanan dras vidare från Hammarby sjöstad, 
förbi Sickla köpkvarter och ansluter till Saltsjöbanan vid Nacka station eller, hellre, vid 
Saltsjö-Järla. Det skulle ge betydligt fler personer god tillgång till Tvärbanan. Det vore 
också en utmärkt lösning när Tunnelbanan till Nacka blir klar, de båda banorna skulle då 
ansluta till varandra.”  
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Avtal med Stiftelsen Stockholms Studentbostäder för markåtkomst till Tvärbanan 
Studentbostäderna invid Värmdövägen är uppförda med ett tillfälligt bygglov på mark som 
är reserverad för Österleden. Miljöpartiet vill skrota Österleden och vill att den aktuella 
marken som inte används för tvärbana ska detaljplaneras så att de kvarvarande 
studentbostäderna kan få permanent bygglov. Vi vill även bygga fler studentbostäder också 
på andra områden som i dag är reserverade för Österleden.   
Miljöpartiet vill också att tvärbanan ska förlängas ända till Nacka Forum. Då skulle spåret 
nattetid även kunna användas för godstransporter både till Sickla köpkvarter och Forum 
Nacka, istället för som idag med lastbilstransporter. Godset skulle enkelt kunna lastas vid 
en terminal i Årstaområdet.” 
 
- - - - - 
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§ 191 Dnr KFKS 2014/786-265 

Naturreservat Svärdsö 
Yttrande till naturreservatsnämnden 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förslaget till yttrande över naturreservat Svärdsö.  
 
Ärende 
Kommunstyrelsen har fått en förfrågan om att yttra sig under samrådstiden över 
naturreservatsnämndens förslag till naturreservat Svärdsö. Syftet med reservatet är att 
bevara och utveckla områdets värden för rekreation och biologisk mångfald. Ett område i 
västra delen av Svärdsö lämpligt för förskola bör undantas från reservatsbildning. Gränsen 
för reservatet bör förtydligas avseende om de planlagda allmänna parkeringsplatser inom 
detaljplan för Älgö kommer att ingå i reservatet samt hur gränsen går mot bostadsmark. 
Undantagen planlagd kvartersmark för parkering som är föremål för planändring till allmän 
plats för att försörja naturreservatet bör övervägas att tas med i reservatet, liksom 
förtydligande kring vilken standard denna yta ska få och vem som ansvarar för 
utbyggnaden av ytan. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 182 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 3 september 2014 
Bilaga 1 Yttrande över förslag till naturreservat Svärdsö 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 182 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förslaget till yttrande över naturreservat Svärdsö.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 



 25 (39) 
 6 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Miljöpartiet vill inte att området i västra delen av Svärdsö undantas från 
reservatsbildningen. Visserligen skulle det bli ett idylliskt läge för en förskola men vi anser 
att en Förskola för Älgöborna ska ligga centralt på Älgö och att en förskola för barnen från 
Solsidan ska ligga på Solsidan. Mindre och centralt belägna förskolor underlättar att ta sig 
till med cykel eller till fots.”  
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2014/605-261 

Upplåtelse av arrende till Stall Skogsö AB (Saltsjöbadens 
ryttarförening) för betesmark inom fastigheterna 
Skogsö 2:9, 2:12 och 2:24  

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget arrendeavtal med Stall Skogsö AB 
(Saltsjöbadens ryttarförening) för betesmark för hästar inom fastigheterna Skogsö 2:9, 2:12 
samt 2:24. 
 

Ärende 
I syfte att hålla område beläget i Skogsö naturreservat öppet och fritt från sly föreslås 
kommunstyrelsen ingå ett jordbruksarrendeavtal med Stall Skogsö AB (Saltsjöbadens 
ryttarförening) för betesmark för hästar inom fastigheterna Skogsö 2:9, 2:12 och 2:24. 
Området som upplåts är cirka 23 000 kvadratmeter stort. Arrendeavtalet löper på en tid om 
tio år med tillträdesdag den 1 oktober 2014. Arrendeavgiften är 4 600 kronor per år och ska 
justeras årligen enligt index. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 september 2014 § 172 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 24 juni 2014 
Bilaga 1 Arrendeavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 september 2014 § 172 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget arrendeavtal med Stall Skogsö AB 
(Saltsjöbadens ryttarförening) för betesmark för hästar inom fastigheterna Skogsö 2:9, 2:12 
samt 2:24. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2014/773-261 

Nyupplåtelse av lägenhetsarrende för småbåtsbrygga 
belägen vid Knapens hål inom fastigheten Bo 1:608 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår nytt arrendeavtal med Olof Knaaps 
Båtklubb (Ekonomisk Förening) för vattenområde inom fastigheten Bo 1:608. 
 

Ärende 
• Lägenhetsarrendeavtal för vattenområde tecknas med Olof Knaaps Båtklubb 

(Ekonomisk Förening). 
• Avtalet innebär att arrendatorn får rätt att nyttja området för småbåtsbrygga. 
• Tiden för upplåtelsen är på 10 år och kan förlängas med 5 år i taget. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 183 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 28 augusti 2014 
Bilaga 1 Arrendeavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 183 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ingår nytt arrendeavtal med Olof Knaaps 
Båtklubb (Ekonomisk Förening) för vattenområde inom fastigheten Bo 1:608. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
 
 
  



 28 (39) 
 6 oktober 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 194 Dnr KFKS 2014/344-513 

Strategi för cykelsatsning i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta ”Strategi för cykelsatsningar i Nacka”. 
 

Ärende 
Syftet med ett nytt styrdokument om cykelsatsningar i Nacka är att de satsningar och 
utbyggnader som görs för cykel i Nacka kommun ska ges förutsättningar att ske på ett 
effektivt och prioriterat sätt. Målet med den cykelstrategi som nu föreslås är att det ska bli 
enklare, snabbare och säkrare att cykla och kombinera resandet med cykel och 
kollektivtrafik. Målet är även att andelen cyklister ska öka under alla delar av året. 
 
Förslaget till styrdokument är identiskt med det dokument som tekniska nämnden har 
föreslagit, men som nämnden har benämnt cykelplan. Utifrån vad kommunstyrelsen har 
lagt fast om styrdokuments benämningar och innehåll, är innehållet i detta dokument en 
strategi, inte en plan. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 187 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 september 2014 
Bilaga 1: Cykelstrategi 2014 
Bilaga 2: Samrådsredogörelse  
Bilaga 3: Tekniska nämnden 26 augusti 2014 § 133 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 16 september 2014 § 187 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta ”Strategi för cykelsatsningar i Nacka”. 

Beslut i tekniska nämnden den 26 augusti 2014 § 133 
1. Tekniska nämnden beslutade att justera förslag till cykelplanen enligt bilaga 1 efter 

KSSU:s yttrande. 
2. Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att anta reviderat förslag till 

Cykelplan 2014. 
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Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Tobias Nässén (M) 
och Stefan Saläng (FP), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Inom SATSA II Regional cykelstrategi har länets aktörer tillsammans tagit fram en 
regional cykelplan. Nästan alla Stockholmskommuner har med utgångspunkt från den 
regionala cykelplanen tagit fram egna lokala cykelplaner. Nacka kommun väljer nu att sänka 
ambitionsnivån och istället för en cykelplan nöja sig ett strategidokument.   
Strategidokument i all ära men Miljöpartiet anser att kommunen måste fram en konkret 
plan över när, var, hur cykelsatsningarna ska ske i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 195 Dnr KFKS 2014/421-312 

Bygg en gångväg under Danvikstullsbron 
Politikerinitiativ den 19 maj 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det pågår ett arbete i Stockholms stad kring frågan om 
gångstråk vid Danvikstullsbron, samt att det finns en pågående dialog mellan Stockholm 
och Nacka i frågan.  
 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Sidney Holm(MP) föreslår i ett politikerinitiativ att Nacka kommun tar kontakt med 
Stockholms stad för att utreda möjligheterna att binda ihop kommunerna via en gångväg 
längs vattnet under Danvikstullsbron. 
 
Tjänstemän från Nacka och Stockholm har löpande kontakter kring exploateringsfrågor 
ibland annat Danvikstullsområdet. Nacka kommun har i yttrande till Stockholm stads 
översiktsplan lyft fram behov och möjligheter kring samverkan mellan de två kommunerna 
med fokus på området av östra Södermalm och västra Sicklaön. Stockholm har beslutat att 
ta fram ett förslag för konstruktion och kalkylunderlag för en utbyggnad av gångväg utmed 
Danvikskanalen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 september 2014 § 171 
Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 21 augusti 2014 
Kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 121 
Politikerinitiativ Danvikstullsbron 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 2 september 2014 § 171 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar att det pågår ett arbete i Stockholms stad kring frågan om 
gångstråk vid Danvikstullsbron, samt att det finns en pågående dialog mellan Stockholm 
och Nacka i frågan.  
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 121 
Kommunstyrelsen gav stadsledningskontoret i uppdrag att bereda ärendet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 
 
”Det känns bra att frågan om en gångväg under Danvikstullsbron har diskuterats mellan 
tjänstemän i Stockholms stad och Nacka kommun. Det känns också bra att frågan i och 
med mitt politikerinitiativ nu också lyfts upp som en politisk fråga här i Nacka.  
I Nacka har vi en långt gången delegationsordning där beslut ofta fattas av en effektiv och 
självrullande tjänstemannaorganisation. I det här fallet är det viktigt att det är vi politiker 
och inte tjänstemännen som får bedöma om det blir för dyrt eller inte. En gångväg utmed 
Danvikskanalen för att med ett gångstråk koppla ihop Hammarby sjöstad med Saltsjökvarn 
och i förlängningen via Svindersvik, Nacka Strand och Berg ända till Nyckelvikens 
naturreservat har ett stort värde för både Stockholm och Nackas medborgare. Eftersom 
detta inte har något ekonomiskt värde enligt dagens kalkylmetoder är det extra viktigt att vi 
politiker får besluta i frågan.” 
 
- - - - - 
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§ 196 Dnr KFKS 2014/785-140 

Näringslivsstrategi Nacka kommun 
Projektdirektiv 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget projektdirektiv för att ta fram en näringslivsstrategi för 
Nacka kommun. 
 
Kommunstyrelsen avsätter 250 000 kronor inom sin internbudget för konsultstöd och 
workshops under hösten 2014. 

Ärende 
Endast på västra Sicklaön där Nacka bygger stad ska 10 000 nya arbetsplatser skapas till år 
2030. Konkurrensen vad gäller företagsetableringar hårdnar dock ständigt och 
bedömningen är att kommunen bör bli ännu bättre på att locka till sig fler nya företag för 
att lyckas skapa fler arbetsplatser. I det här läget behövs ett styrande dokument för att 
samordna och styra Nacka kommun i form av en näringslivsstrategi. I ärendet presenteras 
ett projektdirektiv för hur strategin ska arbetas fram. Målet är att ha en strategi klar under 
våren 2015.  
 
Projektet kommer till en viss del att finansieras inom ramen för näringslivsverksamhetens 
årliga anslag. För att ta fram delstrategin för västra Sicklaön tillkommer det kostnader på 
uppskattningsvis 250 000 kr under hösten 2014 för konsultstöd och workshops som måste 
hanteras i kommunstyrelsens internbudget.  
 
För att hinna få klart näringslivsstrategin för hela Nacka till våren 2015 kommer det att 
behövas extra personalresurser som aktivt kan stötta och arbeta tillsammans med 
näringslivsdirektören. Uppskattningsvis är behovet av extra personalresurs motsvarande en 
halvtidstjänst på cirka 6 månader. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 114 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 september 2014 
Förslag till projektdirektiv näringslivsstrategi för Nacka kommun 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 114 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar föreslaget projektdirektiv för att ta fram en näringslivsstrategi för 
Nacka kommun. 
 
Kommunstyrelsen avsätter 250 000 kronor inom sin internbudget för konsultstöd och 
workshops under hösten 2014. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C)och Mats Gerdau (M), 
bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Magnus Sjöqvist (M) lät anteckna följande. 
 
”Det är mycket välkommet att arbetet med att ta fram en Näringslivsstrategi nu börjar ta 
form. Många andra kommuner i regionen har redan kommit långt i detta avseende och  
etablerat sig inom specifika segment. Ett exempel är Solna Business Park och den stora 
förekomsten av företag inom detaljhandel som verkar inom gångavstånd från varandra.  
Nacka har en tradition att se på sig själv som en plats att bo på med därmed tillhörande 
värden såsom goda  boendemiljöer, bra skolor,  närhet till naturupplevelser  och ett stort 
fritidsutbud. Med den exploatering som nu står för dörren är det mer angeläget än 
någonsin att också se på förutsättningarna att etablera kommunen såsom en bra plats att 
bedriva verksamhet på. Vi har ju också en stark industrihistoria att falla tillbaka på även om 
senare generationer Nackabor inte alltid har kommit i kontakt med denna del av vår 
historia.  
Processen framgent borde ta intryck av den forskning som finns inom området. Det finns 
alla förutsättningar att ta till vara på den samlade kompetens som finns på nära håll, tex på 
KtH, och omsätta detta i praktisk handling. Idén att tänka i klustertankar kan absolut 
komma till användning, likaså att identifiera de framgångsfaktorer som är en förutsättning 
för framgångsrika företagsetableringar tex i form av välfungerade infrastruktur (framför allt 
bredband) och närhet till bra skolor och högskolor. Det initiativ som togs för att etablera 
högre utbildning i Nacka borde också integreras med näringslivsstrategin. Ett exempel hade 
kunnat vara att etablera en ny Arkitekthögskola i Nacka vilket hade fungerat som en 
draghjälp för företagsetableringar inom detta område.  
Nacka kan utgöra en naturlig del av redan existerande kluster i och omkring Stockholm. På 
kort tid har ett nytt kluster kring spelindustrin utvecklats. En klar begränsning för dessa 
företags fortsatta tillväxt är bristen på hyresrätter för utländsk kompetens som för en viss 
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tid behövs i verksamheten.  Detta behov skulle Nacka kunna ha större möjligheter att möta 
än vissa andra kommuner. Med andra ord måste en näringslivsstrategi ta sin utgångspunkt i 
just näringslivets behov och beroende på vilka man vill attrahera kan lösningarna se olika 
ut. 
Nacka har en del nackdelar i form av långa avstånd till Arlanda men å andra sidan finns 
tillgång till naturvärden som brukar lyftas fram som en fördel för sektorer med fokus på 
kreativa yrken. Att Nacka skulle kunna bli en naturlig etableringsort för kvalificerade 
företagstjänster är inte heller osannolikt. Kvalificerade företagstjänster och kreativa yrken 
för också med sig en spridningseffekt eftersom dessa i sin tur efterfrågar mycket service. 
En mycket viktig aspekt i det fortsatta arbetet är att lyssna på företagsledare som bor  i 
kommunen även om deras företag inte är verksamma här. Efter det att T-banan är på plats 
lär det finnas helt andra förutsättningar för företagsetableringar och även innan dess kan de 
nya stadsmiljöerna uppföras på ett sådant sätt att näringslivsetablering uppmuntras. Ett 
exempel på en sådan blandad miljö är Frösunda där verksamhetslokalerna dessutom agerar 
bullerskydd för bostäderna.” 
 
- - - - - 
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§ 197 Dnr KFKS 2012/460-141 

Samarbetsavtal om regional samverkan för en starkare 
besöksnäring i Stockholms skärgård 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå föreslaget samarbetsavtal om medver-
kan i ”Stockholm Archipelago” verksamhetsåren 2015, 2016 och 2017. Nacka kommuns 
finansiella bidrag om 150 000 kronor per år från och med år 2015 hanteras inom kommun-
styrelsens internbudget. 
 

Ärende 
Sedan december 2011 har Nacka kommun har deltagit i ett regionalt samarbete för att 
stärka den internationella attraktions- konkurrenskraften för besöksnäringen i Stockholms 
skärgård. Samarbetsaktörer är kommunerna Nacka, Stockholm, Värmdö, Österåker, Norr-
tälje, Vaxholm och Nynäshamn, länsstyrelsen i Stockholm, Stockholms läns landsting och 
Skärgårdsstiftelsen.  
 
Under 2012 utarbetades en strategi för detta samarbete. Samma år tilldelade Tillväxtverket 
Stockholms skärgård, som en av fem nationellt framstående destinationer, 10 miljoner 
kronor i syfte att stärka skärgårdens internationella konkurrenskraft på ett hållbart sätt. 
Detta har renderat i 11 olika delprojekt, varav Nacka har deltagit i två av dessa. En gemen-
sam webbportal för hela destinationsområdet tagit fram.  
 
Projektet håller på att avslutas och en utvärdering pågår. Styrgruppen för projektet föreslår 
nu ett fördjupat regionalt samarbete i samma anda som ovan. I detta föreslås att en sam-
arbetsorganisation, benämnd ”Stockholm Archipelago”, bildas och att ett samarbetsavtal 
tecknas av parterna. Årsbudgeten för denna samarbetsorganisation beräknas till 2,1 
miljoner kronor, varav Nacka skulle bidra med 150 000 kronor årligen. Avtalet är tänkt att 
vara på tre år, varefter en utvärdering ska görs för vidare beslut. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 117 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 september 2014 
Skärgårdssamarbetet 2014 
Samarbetsavtal Stockholm Archipelago 2014 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 117 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå föreslaget samarbetsavtal om medver-
kan i ”Stockholm Archipelago” verksamhetsåren 2015, 2016 och 2017. Nacka kommuns 
finansiella bidrag om 150 000 kronor per år från och med år 2015 hanteras inom kommun-
styrelsens internbudget. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 198 Dnr KFKS 2012/340-007 

Inköp inom kommunstyrelsens ansvarsområde 
Rapport från internrevisionen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Internrevisionen har under 2012-2013 granskat inköp som görs inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde av produktionsområdena Välfärd skola och Välfärd samhällservice, mark- 
och exploateringsenheten och bygg- och lokalenheterna. Syftet med granskningen har varit 
att förebygga och identifiera oegentligheter och felaktiga betalningar.  Slutsatserna från 
granskningen kan sammanfattas enligt följande. 

• Systemstödet för upphandling och inköp behöver förbättras för att göra det enklare 
att göra rätt. 

• Fördelning av ansvar mellan mottagningssattest och beslutsattest bör ses över. 
• Inom mark- och exploateringsenhetens ansvarsområde bör rutiner för olika roller 

och formalia ses över, främst i syfte att förebygga oegentligheter. 
 
Ett projekt kallat Inköp 2.0 pågår sedan 2012, som har fångat in många av de förbättrings-
områden som finns när det gäller upphandling, i allt från planering till uppföljning av avtal 
och avtalstrohet. Upphandling av ett nytt systemstöd för upphandling och inköp är 
planerat. 
 
Rapportering till ansvariga direktörer/enhetschefer har skett under arbetets gång.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 115 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 september 2014 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 115 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 199 Dnr KFKS 2014/359-012 

Ytterligare två sammanträdesdagar kommunstyrelsen 
2015 

Beslut 
Kommunstyrelsen kompletterar sitt beslut den 19 maj 2014, § 98, om sammanträdesdagar 
för 2015, med att sammanträden ska hållas även den 9 november 2015 och den 14 
december 2015. Sammanträdena hålls klockan 15.00 om inte annat anges i kallelserna. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade den 19 maj 2014, § 98, om sammanträdesdagar för 2015. 
Styrelsen behöver dock besluta om ytterligare två sammanträden under 2015; ett den 9 
november 2015 för att behandla oppositionspartiernas förslag till mål och budget för 2016-
2018, inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet den 16 november 2015, och ett 
den 14 december 2015 för beslut om sin internbudget. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 118 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 september 2014 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 23 september 2014 § 118 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen kompletterar sitt beslut den 19 maj 2014, § 98, om sammanträdesdagar 
för 2015, med att sammanträden ska hållas även den 9 november 2015 och den 14 
december 2015. Sammanträdena hålls klockan 15.00 om inte annat anges i kallelserna. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 200 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor. 
 
- - - - - 
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